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Utrechtse Vereniging Kleine Kernen 

Aan de leden van de Provinciale Staten  
van de Provincie Utrecht 
Postbus 80300 
3508 TH  UTRECHT 

Austerlitz, 29 juni 2012. 

Onderwerp:  de toekomst van de Utrechtse Vereniging Kleine Kernen. 

Geachte dames, heren, 

De Utrechtse Vereniging Kleine Kernen (UVKK) kon, dankzij het initiatief van de provincie, begin 2007 worden 
opgericht. Doelstelling van de UVKK is de belangenbehartiging van de bewoners van de kleine(re) kernen en 
hun buitengebied, door het ondersteunen en begeleiden van dorpsbelangenorganisaties en het stimuleren tot 
het oprichten van een dergelijke organisatie daar waar dit nog niet het geval is. Ook ondersteunt en begeleidt 
de UVKK dorpshuisbesturen die met steeds complexer wordende wet- en regelgeving geconfronteerd worden. 

Utrecht was overigens de laatste provincie waar een provinciale vereniging voor kleine kernen tot stand kwam. 
Naast provinciale verenigingen bestaat al decennia lang de Landelijke Vereniging voor Kleine Kernen (LVKK), als 
“koepel” voor de provinciale verenigingen. Als lid van het algemeen bestuur van de LVKK en actief betrokken 
bij het Landelijk Platform Dorpshuizen “Dorpshuizen.nl” kunnen wij gebruik maken van de landelijke netwerken 
en de kennis en ervaringen van de oudere partners benutten.  

Via onze website en onze sinds kort digitale nieuwsbrieven is deze kennisdeling toegankelijk voor de Utrechtse 
dorpsbelangenorganisaties en dorpshuisbesturen. 

Vanaf de oprichting ontving de UVKK (2 x 100 uur) administratieve en beleidsondersteuning door “Alleato”; de 
financiële afwikkeling voltrok zich rechtstreeks tussen de provincie en “Alleato” – totale jaarlijkse kosten € 
21.000,-, de hiervoor beschikbare middelen waren t/m 2012 hiervoor toereikend. Dankzij een initiatief van de 
toenmalige gedeputeerde Anneke Raven ontving de UVKK in de jaren 2010 t/m 2012 een rechtstreekse 
subsidie van € 5.000,-. Tezamen dus € 26.000,- 

Wij hebben momenteel 28 leden, met een contributieopbrengst van € 1.400,-, daarnaast mag van de onlangs 
gestarte “vrienden van”-actie ook enig resultaat verwacht worden.  

Voor alle betrokkenen bij de oprichting van de UVKK was het helder dat – gelet op het potentiële aantal leden – 
de vereniging zonder financiële ondersteuning van de provincie de haar toegedachte rollen nooit zou kunnen 
vervullen.  

Gelet op het vanaf 2013 onzekere toekomstperspectief hadden wij op 8 december jl. een op zich goed 
verlopend gesprek met gedeputeerde Bart Krol, wat geresulteerd heeft in een subsidieverzoek voor meerdere 
jaren. Op 30 mei werd hierop vanuit het ambtelijk apparaat helaas afwijzend gereageerd. Daarom wenden wij 
ons nu rechtstreeks tot u. 



Ter illustratie dat ook elders het belang van VKK’s wordt erkend het volgende: 
Eind vorig jaar werd door de Tweede Kamer een amendement aangenomen om gedurende 4 jaren de LVKK een 
bedrag toe te kennen van € 250.000,-. 

Onze Noord-Hollandse zusterorganisaties (deze provincie kent naast de VvKkNH een afzonderlijke 
dorpshuizenvereniging) werden vorig jaar geconfronteerd met een situatie gelijk aan die van de UVKK nu. De 
Provinciale Staten van Noord-Holland besloten evenwel beide verenigingen gedurende 4 jaar met een jaarlijkse 
subsidie van elk € 60.000,- te blijven ondersteunen.   

Bij uw afwegingen is wellicht het volgende nog van belang 

1. De UVKK vervult een aantal nuttige taken voor de kleine kernen welke in relatie staan met de 
speerpunten van het beleid van de provincie en de directe belangen van deze kernen kunnen overstijgen. 
Wij zien de rol van de UVKK bij dit soort onderwerpen als beschikbare intermediair tussen kleine kernen en 
provincie en verspreiden van kennis naar alle partijen. Genoemd kunnen worden: 

• Ruimtelijke ordeningsvraagstukken en vraagstukken uit de nota Vitaal Platteland die van belang zijn 
voor het functioneren van kleine kernen. Zoals de ontwikkeling van de kwaliteit van het landelijke 
gebied, de rode contouren en het binnenstedelijk ontwikkelen voor de woningbouw opgave. Over dit 
thema heeft de gedeputeerde Bart Krol in 2010 voor ons een presentatie verzorgd. 

• Vraagstukken rond duurzaamheid. Hierover hebben wij onlangs een thema-avond gehouden met 
gedeputeerde Mariëtte Pennarts en Pepijn Binkhorst van de Natuur en Milieufederatie Utrecht, 
waarbij het provinciaal beleid en vele lokale initiatieven in de provincie (en elders) aan de orde zijn 
geweest. 

• Vraagstukken rond mobiliteit. De UVKK is onderdeel van Regionaal Overleg Consumentenorganisaties 
Openbaar Vervoer. Wij zorgen ervoor dat in de adviezen van het ROCOV het belang van de kleine 
kernen wordt behartigd. De bereikbaarheid van kleine kernen met de bus is een belangrijk 
aandachtspunt. Ook daarin spelen wij een actieve rol. 

2. In onze strategie nota voor de komende 3 jaren worden de volgende speerpunten benoemd, gericht 
op het functioneren van dorpsbelangenorganisaties en -huizen: 

a. Service en dienstverlening, waaronder het dorpsconsult en thema avonden zoals bijv. de 
kracht van het lobbyen, burgerparticipatie, leefbaarheid en de wet op de ruimtelijke ordening. 

b. Functioneren als lobby- en belangenvereniging bij overkoepelende problemen, zoals onder 
punt 1 aangegeven, maar u kunt daarbij ook denken aan de nieuwe horecawet. 

c. Kennisplatform en expertise organisatie, daarbij fungeren we vooral als kennismakelaar. 

3. Onze samenwerking met de KNHM, maakt het mogelijk dat onze leden voor bepaalde projecten, op 
beperkte schaal ondersteuning en cofinanciering kunnen krijgen. Zo kunnen wij startende organisaties 
eenmalig helpen met een startbedrag van € 1.000,-. 

Gaarne willen wij het werk van de UVKK continueren. Ondersteuning van de provincie blijft daarbij van 
levensbelang, naast de maatregelen die we zelf nemen. Wij vragen u daarom om een, sober geraamde, 
subsidie van € 18.000,- per jaar. Hierin is een forse bezuiniging verwerkt, waarbij het budget primair voor 
beleidsmatige ondersteuning zal worden ingezet en dat deel van de directe kosten dat niet uit andere middelen 
is op te vullen. Een beperkte mate van professioneel beleidsmatige en administratieve ondersteuning blijft een 
basisvoorwaarde voor ons functioneren. Zonder dat rest ons helaas slechts opheffing.  



Graag ontvangen wij uw reactie op ons verzoek. We zijn uiteraard bereid om een en ander nader toe te lichten. 

Met vriendelijke groeten, namens het Bestuur van de UVKK 

Ir. J.A.C.Snijders, secretaris 

N.B.  Per post gaat deze brief ook naar de diverse fractievoorzitters 


